

交通大學物理研究所 106 學年度第 1 學期逕修讀博士學位申請作業及時程

NCTU Institute of Physics

Operations and Schedule of Application for Direct Admission to Doctoral Program

一、申請對象:

1. 交通大學、清華大學、陽明大學之學士班應屆畢業生（含申請提前畢業學生）（大學生可以逕讀博士班，不必先念碩士。）
2. 交通大學、清華大學、陽明大學之碩士班生

Article 1. Applicants:

1. Undergraduate students of National Chiao Tung University, National Tsing Hua University, and National Yang-Ming University who graduate in the current year (including those who apply to graduate early).
2. Master students of National Chiao Tung University, National Tsing Hua University, and National Yang-Ming University.

二、申請:

1. 報名：6/28-7/21
2. 請檢具「交通大學逕行修讀博士學位申請表」、兩封副教授以上推薦函、含名次之大學成績單與碩士班學業成績單、自傳及研習計畫各一篇，以及其他有利審查之資料如獎項、論文發表等送交物理所所辦。
3. 清華大學、陽明大學之碩士班生，申請表須指導教授及系所主管簽章。(學士班應屆畢業生免簽章)

Article 2. Application:

1. Application period: From Jun. 28th to Jul. 21th
2. Please submit to Institute Office of IOP "National Chiao Tung University Application Form of Direct Admission to Doctoral Program", 2 letters of recommendation by associate professors or above, transcript for all semesters of undergraduate and master program with ranking, one autobiography, one statement of purpose, and other useful supporting documents such as rewards, published papers, and so on.
3. Application forms submitted by master students of National Tsing Hua University and National Yang-Ming University should have the signature of their advisors and directors of the department/institute (the signature is not necessary for undergraduate students who graduate in the current year).

三、審查及行政程序:

逕修讀博士學位名額：2 名。

Article 3. Examination and administration procedure: The quota of direct admission to doctoral program: 1.

四、申請表及相關規定

Article 4. Application form and related regulations:

「國立交通大學學生逕修讀物理研究所博士學位作業規定」

「逕修讀博士學位申請表」

「逕行修讀博士學位推薦書」

<http://www.phys.nctu.edu.tw/scholar.htm>

"Institute of Physics of National Chiao Tung University Regulations of Direct Admission to Doctoral Program from Master's Program"

"Application Form of Direct Admission to Doctoral Program"

"Recommendation Letter of Direct Admission to Doctoral Program"

「國立交通大學學生逕修讀博士學位作業規定」

「台灣聯合大學系統學生逕修讀博士學位作業要點」

<http://aadm.nctu.edu.tw/registra/form.aspx>

"National Chiao Tung University Regulations of Direct Admission to Doctoral Program from Master's Program"

"Direct Pursuit of PhD Degree by Students under the University System of Taiwan"

五、獎助學金(詳情請洽所辦)

Article 5. Scholarships and grants (for details, please contact the Institute Office):

「國立交通大學物理研究所獎助學金施行細則」

二、博士班獎學金：

- A、博一生經指導教授推薦，原則上每位教授每年最多推薦一位。每名每月金額八仟元，以12個月為限。
- B、博士生經指導教授推薦，於物理年會或國際研討會中發表論文壁報展示或口頭報告者，每名每月金額以六仟元為上限。
- C、博士班弱勢學生經指導教授推薦者，每名每月金額以六仟元為上限。
- D、博士班學生對所內有所貢獻或具特殊優異表現者，經所上教師推薦，每名每月金額以六仟元為上限。

"Institute of Physics of National Chiao Tung University Implementation Regulations for Scholarships and Grants for Graduate Students"

Article 2. Scholarship for doctoral program:

The first year Ph.D. students can receive the scholarship by advisors' recommendation. In principle, each advisor can recommend at most one Ph.D. student every academic year. For each recommended Ph.D. student, the amount of scholarship is NTD 8,000 dollars per month, and the period is limited to 12 months.

註冊組 106/3/24 通知：106 學年度起不再試辦碩聯博計畫，所以 1061 學期起逕博學生不再免學分費。

「國立交通大學碩聯博試辦計畫實施要點」

~~三、碩聯博學生於修讀博士班前四學期期間，學期中修習之課程免繳學分費，但若學生辦理休學或轉回碩士班，則此一獎勵中止且不再恢復獎勵。~~

~~"National Chiao Tung University Implementation Guidelines for Experimenting Students' Master and Doctoral Program"~~

~~Article 3. Students taking Master and Doctoral Program do not pay credit fees of selected courses for the first four semesters of the Ph.D. program. But if any student applies to suspend from IOP or transfer back to master program, the award should be stopped and will not be retrieved.~~